

**ENG:**

*The ceremonial event titled "Abai of Humanity." August 9, 2024.*

On August 9, the Almaty City Administration organized a ceremonial event and poetry competition titled "Abai of Humanity" to commemorate the 179th anniversary of Abai Qunanbaiuly. The event was attended by public figures, scholars, poets, writers, Abai researchers, media representatives, and city residents. During the event, representatives from the International Association of Kazakh Language Teachers also delivered speeches, highlighting the contemporary significance of Abai's legacy and its global value.

**RUS:**

*Торжественное мероприятие на тему «Абай человечества». 9 августа 2024 года.*

9 августа акимат города Алматы организовал торжественное мероприятие и поэтический конкурс под названием «Абай человечества» в честь 179-летия Абая Кунанбайулы. На мероприятии присутствовали общественные деятели, ученые, поэты, писатели, абаеведы, представители СМИ и жители города. В рамках мероприятия представители Международной Ассоциации преподавателей казахского языка также выступили с речами, подчеркнув современную значимость наследия Абая и его глобальную ценность.